



ບົດຮຽນໂຮງຮຽນວັນອາທິດ  
ວັນອາທິດທີ 12 ທັນວາ 2021 (12-12-2021)

ແສງສະຫວ່າງໃນຄວາມມືດ

ເມື່ອໃດທີ່ທ່ານຂອບພຣະຄຸນຫຼາຍທີ່ສຸດທີ່ທ່ານມີຄວາມສະຫວ່າງ?

ຈຸດສຳຄັນໃນບົດຮຽນ: ພຣະເຢຊູສ່ອງຄວາມສະຫວ່າງຂອງພຣະອົງໃສ່ໂລກທີ່ມືດມົນ.

ພຣະຄຳພີຕອບສນອງຕໍ່ຊີວິດ:

ສອງສາມເຊົ້າໃນແຕ່ລະອາທິດ, ຂ້າພະເຈົ້າຕື່ນນອນໄວກວ່າປົກກະຕິເພື່ອປະຊຸມ. ໃນລະດູໜາວ, ນັ້ນໝາຍຄວາມວ່າການລຸກຂຶ້ນກ່ອນທີ່ຈະຕາເວັນຂຶ້ນ. ໃນທາງກົງກັນຂ້າມ, ພັນລະຍາຂອງຂ້າພະເຈົ້າບໍ່ຈຳເປັນຕ້ອງລຸກໄວເທົ່າທີ່ຂ້າພະເຈົ້າໄດ້ເຮັດ. ການເປັນຜົວທີ່ດີທີ່ຂ້າພະເຈົ້າເປັນ, ຂ້າພະເຈົ້າບໍ່ໄດ້ເປີດໄຟ, ແລະຂ້າພະເຈົ້າພະຍາຍາມງຽບແລະລະມັດລະວັງບໍ່ໃຫ້ລາວຕື່ນ.

ໃນຕອນເຊົ້ານີ້ນຶ່ງໃນຂະນະທີ່ຂ້າພະເຈົ້າພະຍາຍາມອອກຈາກຫ້ອງນອນທີ່ມືດສຳລັບການປະຊຸມໃນຕອນເຊົ້າຂອງຂ້າພະເຈົ້າ, ຫົວໄປ້ຕື່ນຂອງຂ້າພະເຈົ້າໄດ້ກະທົບຢ່າງແຮງກັບຂອບຂອງຕູ້ໃສ່ເຄື່ອງຂອງພວກເຮົາ. ສິ່ງນີ້ເຄີຍເກີດຂຶ້ນກັບທ່ານບໍ່? ໂດຍການອັດສະຈັນບາງຢ່າງ, ຂ້າພະເຈົ້າສາມາດຮ້ອງໄຫ້ຢ່າງງຽບງົດ້ວຍນ້ຳຕາຫຸ້ມປີ້, ຢ່າງອອກຈາກຫ້ອງຢ່າງສຳເຣັດຜົນໂດຍບໍ່ໄດ້ປຸກເມັງ. ຂ້າພະເຈົ້າແນ່ໃຈວ່າສາມາດໃຊ້ແສງສະຫວ່າງຢູ່ໃນຫ້ອງທີ່ມືດນັ້ນ! ຍິ່ງໄປກວ່ານັ້ນ, ພວກເຮົາຕ້ອງການແສງສະຫວ່າງໃນວັດທະນະທຳທີ່ມືດມົວທີ່ພວກເຮົາອາໄສຢູ່. ຂອບຄຸນພຣະເຈົ້າ, ພວກເຮົາມີສິ່ງນັ້ນຢູ່ໃນພຣະເຢຊູ. ພຣະອົງເປັນຄວາມສະຫວ່າງທີ່ເອຊາຍາໄດ້ສັນຍາກັບພວກເຮົາຫຼາຍສະຕະວັດກ່ອນການເກີດຂອງພຣະອົງ.

ພຣະຄຳພີກ່າວວ່າແນວໃດ : (ເບິ່ງຕາມຂໍ້ 1, 2, ແລະ 3,)

ການສຶກສາພຣະຄຳພີ

1. ເອຊາຍາ 9:1-3.

1. ແຜ່ນດິນຂອງຕະກູນເຊບູໂລນແລະເນັບທາລີເຄີຍເຊື່ອມເສັ້ນສັກສີມາເທື່ອນຶ່ງແລ້ວ ແຕ່ໃນພາຍຄັ້ງໜ້າແຜ່ນດິນນີ້ຕັ້ງແຕ່ທະເລ ແມດີແຕຣາເນເບື້ອງຕາເວັນອອກ ເຖິງຟາກແມ່ນ້ຳຈໍແດນເບື້ອງນັ້ນ ແລະເຖິງກາລີເລ ບ່ອນຊາວຕ່າງປະເທດອາໄສຢູ່ຈະໄດ້ຮັບຄວາມຈະເລີນຮຸ່ງເຮືອງ. 2. ປະຊາຊົນຜູ້ດຳເນີນຢູ່ໃນຄວາມມືດ ກໍໄດ້ຮັບແສງສະຫວ່າງຢ່າງຫຼວງຫຼາຍ ພວກເຂົາຢູ່ໃນແຜ່ນດິນມືດ ແຕ່ບັດນີ້ແສງສະຫວ່າງໄດ້ສ່ອງເຖິງເຂົາແລ້ວ. 3. ຂ້າແດ່ພຣະຜູ້ເປັນເຈົ້າ ພຣະອົງຊົງໃຫ້ເຂົາມີຄວາມມ່ວນຊື່ນຫຼາຍ ຊົງໃຫ້ເຂົາໄດ້ຮັບຄວາມສຸກ ພວກເຂົາຍິນດີໃນສິ່ງທີ່ພຣະອົງຊົງກະທຳ ເໝືອນຄົນຍິນດີເມື່ອຍາມເກັບກຸ່ວ ຫຼືເໝືອນຄາວທີ່ພວກເຂົາແບ່ງປັນຂອງທີ່ຍິດມາໄດ້.

ຄວາມມືດທາງຮ່າງກາຍສາມາດເປັນສິ່ງທີ່ອັນຕະລາຍ ແຕ່ບໍ່ເປັນອັນຕະລາຍເທົ່າກັບຄວາມມືດທາງວິນຍານ. ຊາດຢູດາຢູ່ໃນຄວາມມືດທາງຝ່າຍວິນຍານຍ້ອນການກະບົດຕໍ່ພຣະເຈົ້າ. ກ່ອນໜ້ານີ້ ເອຊາຍາໄດ້ພັນລະນາເຖິງວິທີທີ່ຜູ້ຄົນຈະ “ເຫັນແຕ່ຄວາມທຸກລຳບາກ ຄວາມມືດແລະຄວາມມືດມົວແຫ່ງຄວາມທຸກ” (ເອຊາຍາ 8:22) ເຂົາເຈົ້າຈະປະເຊີນກັບຄວາມພ່າຍແພ້, ແຕ່ເຖິງວ່າຄວາມພິນາດແລະຄວາມມືດຈະເປັນອັນໃຫຍ່ຫຼວງສຳລັບຊາວຢູດາ. ເຂົາເຈົ້າຍັງມີຄວາມຫວັງ.

ໂລກຂອງເຮົາດຳເນີນໄປໃນຄວາມມືດໃນທາງໃດແດ່?

ເມື່ອພວກອິສຣາເອັນແບ່ງອອກເປັນສອງອານາຈັກຫຼັງຈາກໂຊໂລໂມນສິ້ນຊີວິດ ເຜົາເຊບູໂລນແລະເນັບທາລີ ພ້ອມດ້ວຍເຜົາ

ອື່ນໆອີກແປດເຜົ່າກໍກາຍເປັນອານາຈັກທາງເໜືອຂອງອິສຣາເອັນ. ຍ້ອນວ່າອານາຈັກອິສຣາເອັນໄດ້ກະບົດຕໍ່ພຣະເຈົ້າ-ພຣະອົງຈຶ່ງຍອມໃຫ້ຊາວອັດຊີເຮັດເຂົ້າຍົດເອົາຊາດໃນປະມານປີ 732 ກ່ອນປີ ຄ.ສ. ພວກອັດຊີເຮັດໄດ້ຂັບໄລ່ປະຊາຊົນອອກໄປແລະເອົາຄົນຈາກຊາດອື່ນມາຕັ້ງຖິ່ນຖານແທນ. ເນື່ອງຈາກວ່າຊາວໃໝ່ເຫຼົ່ານີ້ບໍ່ແມ່ນຊາວຍິວ, ພາກພື້ນໄດ້ກາຍເປັນທີ່ຮູ້ຈັກກັນວ່າເປັນ "ຄາລີເລຂອງຊາດ."

ເຂດນີ້ຍັງລວມເຖິງບ້ານນາຊາເຮັດບ່ອນທີ່ພຣະເຢຊູໄດ້ຖືກເຕີບໂຕຂຶ້ນຢູ່ທີ່ນັ້ນ, ຄຳເວົ້າຂອງຜູ້ປະກາດພຣະຄຳທີ່ວ່າ "ໃນອະນາຄົດ" ພຣະເຈົ້າຈະ "ນຳກຽດ" ມາໃຫ້ເຂດນີ້ອາດຈະຊື່ບອກເຖິງຄວາມຈິງທີ່ວ່ານີ້ເປັນບ້ານເກີດຂອງພຣະເຢຊູ. ເຖິງແມ່ນວ່າປະຊາຊົນໄດ້ກະບົດແລະໄດ້ "ຢ່າງໃນຄວາມມືດ," ຄວາມມືດຈະຖືກກວາດລ້າງໂດຍ "ແສງສະຫວ່າງທີ່ຍິ່ງໃຫຍ່." ຄຳທຳນວາຍນີ້ເຫັນຄວາມສຳເລັດສູງສຸດໃນພຣະເຢຊູ. ພຣະທັມພຣະກິດຕິຄຸນມັດທາຍພັນລະນາເຖິງວິທີທີ່ພຣະເຢຊູໄດ້ເຮັດໃຫ້ຄຳທຳນວາຍນີ້ສຳເລັດເປັນຈິງ: "ເພິ່ນໄດ້ອອກຈາກເມືອງນາຊາເຮັດໄປອາໄສຢູ່ທີ່ເມືອງກາເປນາອູມແຄມທະເລໃນເຂດເຊບູໂລນແລະເນັບທາລີ. ນີ້ແມ່ນເພື່ອເຮັດໃຫ້ຄຳເວົ້າຂອງຜູ້ປະກາດພຣະທັມເອຊາຢາສຳເລັດເປັນຈິງ" (ມັດທາຍ 4:13-14).

ຜູ້ຄົນຈະບໍ່ຢ່າງໄປໃນຄວາມມືດອີກຕໍ່ໄປ ເມື່ອພຣະເມຊີອາຜູ້ເປັນຄວາມສະຫວ່າງຂອງໂລກ (ໂຍຮັນ 8:12) ໄດ້ເກີດ. ແນ່ນອນ, ຊາຕານຕ້ອງການໃຫ້ພວກເຮົາຢູ່ໃນຄວາມມືດ, ເມື່ອພວກເຮົາຕິດຢູ່ໃນຄວາມມືດ, ພວກເຮົາສາມາດກາຍເປັນຄົນໃຈແຂງຕໍ່ບາບ ແລະ ຄວາມເຈັບປວດຂອງພວກເຮົາ. ພວກເຮົາຍັງສາມາດກາຍເປັນຄົນຕາບອດຕໍ່ອັນຕະລາຍຂອງໂລກນີ້ແລະສາມາດສູນເສັ້ງທິດທາງຂອງພຣະເຈົ້າອີກດ້ວຍ, ອີກດ້ານນຶ່ງ, ບ່ອນໃດທີ່ມີຄວາມສະຫວ່າງ, ທຸກສິ່ງຈະຖືກເປີດເຜີຍ, ເຮົາເຫັນສິ່ງທີ່ເຊື່ອງຊ້ອນໃນຄວາມມືດ.

ນີ້ແມ່ນສິ່ງທີ່ຄວາມສະຫວ່າງຂອງພຣະຄຣິດເຮັດກັບບາບຂອງພວກເຮົາ. ຄວາມສະຫວ່າງຂອງພຣະເຢຊູເປີດເຜີຍຄວາມບາບຂອງເຮົາ ແລະຊີ້ໃຫ້ເຫັນເຖິງຊີວິດອັນຍິ່ງໃຫຍ່ກວ່າຊີວິດທີ່ມີຊີວິດຢູ່ໃນຄວາມມືດ. ແນວໃດກໍຕາມ, ໃນຖານະທີ່ເປັນສິດຍາພິບານ, ຂ້າພະເຈົ້າພົບກັບຜູ້ຄົນຈຳນວນຫຼາຍເກີນໄປທີ່ໄດ້ອະນຸຍາດໃຫ້ຄວາມມືດຂອງໂລກນີ້ຈຳກັດທັສນະຂອງເຂົາເຈົ້າໃນຊີວິດ. ພວກເຂົາເຈົ້າໄດ້ປະຖິ້ມຄວາມຫວັງທັງໝົດຂອງອິສຣະຈາກບາບຂອງເຂົາເຈົ້າ, ຫຼືເຂົາເຈົ້າພຽງແຕ່ໄດ້ເລືອກທີ່ຈະຕັ້ງຖິ່ນຖານສຳລັບຊີວິດໃນຄວາມມືດ. ເມື່ອເຮົາເຫັນຄວາມສະຫວ່າງອັນຍິ່ງໃຫຍ່ໃນພຣະເຢຊູ, ເສັ້ນທາງຂອງພຣະອົງຈະຍິ່ງໃຫຍ່ກວ່າແລະມີຄວາມສຸກຫຼາຍກວ່າທາງແຫ່ງຄວາມມືດ. ວິທີທາງຂອງພຣະເຈົ້າບໍ່ແມ່ນຄວາມມ່ວນຊື່ນໃນຊີວິດຂອງເຮົາ-ໄກກັນຫຼາຍ! ເສັ້ນທາງຂອງພຣະອົງແມ່ນກຸນແຈສູ່ຄວາມສຸກ.

## 2. ໂຍຮັນ 1:1-4

1. ເມື່ອຕົ້ນເດີມນັ້ນພຣະຄຳຊົງເປັນຢູ່ແລ້ວ, ແລະພຣະຄຳນັ້ນຊົງສະຖິດຢູ່ກັບພຣະເຈົ້າ, ແລະພຣະຄຳນັ້ນແຫຼະຊົງເປັນພຣະເຈົ້າ. 2. ພຣະອົງໄດ້ຊົງສະຖິດຢູ່ກັບພຣະເຈົ້າໃນຕອນເລີ່ມຕົ້ນ. 3. ໂດຍຜ່ານທາງພຣະອົງສິ່ງທັງປວງຈຶ່ງໄດ້ຖືກສ້າງຂຶ້ນມາ, ນອກຈາກພຣະອົງແລ້ວບໍ່ມີຈັກສິ່ງໄດ້ຖືກສ້າງຂຶ້ນມາ. 4. ພຣະຄຳນັ້ນຊົງມີຊີວິດຢູ່ໃນພຣະອົງເອງ ແລະຊີວິດນັ້ນເປັນຄວາມສວ່າງຂອງມະນຸສໂລກ.

ຂໍ້ເປີດຂອງພຣະທັມພຣະກິດຕິຄຸນໂຍຮັນປະກາດວ່າຮັສມີພາບຂອງພຣະເຢຊູໄດ້ເອົາຊະນະຄວາມມືດໃນໂລກນີ້. ໂຍຮັນບໍ່ໄດ້ຍົດໝັ້ນໃນການປະກາດວ່າພຣະເຢຊູແມ່ນໃຜ. ພຣະເຢຊູເປັນພຣະເຈົ້າ; "ພຣະອົງໄດ້ຢູ່ກັບພຣະເຈົ້າໃນຕອນຕົ້ນ," ແລະການຊົງສ້າງທັງໝົດໄດ້ມາໂດຍຜ່ານພຣະອົງ. ເຖິງແມ່ນວ່າພຣະເຢຊູສະເດັດມາໃນໂລກໂດຍການກຳເນີດບໍລິສຸດ, ແຕ່ພຣະເຢຊູບໍ່ໄດ້ສະເດັດມາໃນຈຸດນັ້ນ. ພຣະເຈົ້າພຣະບິດາ, ພຣະບຸດ, ແລະພຣະວິນຍານບໍລິສຸດມີຢູ່ສະເລ່ຍ, ແລະທັງສາມພຣະພາກມີຄວາມສຳພັນກັບກັນແລະກັນ.

ໂຢຮັນໄດ້ພັນລະນາເຖິງພຣະເຢຊູໃນລັກສະນະທີ່ເປັນເອກະລັກ: ລາວເອີ້ນພຣະເຢຊູວ່າ “ພຣະຄໍາ”. ພວກເຮົາມັກຈະອ້າງເຖິງພຣະຄໍາພີວ່າ “ພຣະຄໍາຂອງພຣະເຈົ້າ” -ການເປີດເຜີຍຂອງພຣະເຈົ້າກ່ຽວກັບພຣະອົງເອງຕໍ່ພວກເຮົາ-ແຕ່ພຣະເຢຊູແມ່ນການເປີດເຜີຍສູງສຸດຂອງພຣະເຈົ້າ. ພຣະອົງເປັນພຣະຄໍາທີ່ເປີດເຜີຍຢ່າງເຕັມທີ່ຂອງພຣະເຈົ້າ ເພາະວ່າພຣະອົງເປັນພຣະເຈົ້າ! ໃນບັນດາຜູ້ຊົມຕົ້ນສະບັບຂອງໂຢຮັນ, ຊາວຄຣິສຕຽນຊາວຢິວຈະເຫັນການເຊື່ອມຕໍ່ນີ້ຢ່າງແນ່ນອນ, ແຕ່ຄຣິສຕຽນຄົນຕ່າງຊາດອາດຈະມີການເຊື່ອມຕໍ່ທີ່ແຕກຕ່າງກັນ. ນັກປັດຊາ ກຣິກໃຊ້ແນວຄວາມຄິດຂອງຄໍາສັບ (ໂລໂກ ໃນພາສາກຣິກ) ເພື່ອອ້າງອີງ ກັບທັງຄໍາເວົ້າແລະເຫດຜົນ. ພວກເຂົາເຈົ້າເບິ່ງໂລກທາງດ້ານຮ່າງກາຍທີ່ເຂົາເຈົ້າສາມາດເຫັນໄດ້ວ່າເປັນການສະທ້ອນທີ່ບໍ່ດີຂອງຄວາມເປັນຈິງທີ່ສົມບູນແບບ. ເພາະວ່າພຣະເຢຊູເປັນ “ພຣະຄໍາ” ຜູ້ທີ່ເຊື່ອຊຶ່ງເປັນຄົນຕ່າງຊາດຈະເຫັນວ່າ ພຣະເຢຊູເປັນຜູ້ທີ່ມາເພື່ອໃຫ້ເຂົາເຈົ້າເຫັນສິ່ງທີ່ເປັນຂອງແທ້ແລະຈິງ.

ພວກເຮົາຕ້ອງການຄໍານີ້ຢ່າງສິ້ນເຊີງ! ໃນພຣະຄໍາພີຕົ້ນເດີມອາດາມ ແລະ ເອວາມີຄວາມສະຫວ່າງ ແລະ ສິດທິພິເສດໃນການເດີນໄປກັບພຣະເຈົ້າ. ແຕ່ໜ້າເສັງດາຍ, ພວກເຂົາເຈົ້າໄດ້ເຮັດບາບຕໍ່ພຣະເຈົ້າ, ແລະບາບນັ້ນໄດ້ນໍາເອົາການແຍກອອກຈາກກັນ-ການແຍກນີ້ແມ່ນໄດ້ສົ່ງຜ່ານຕໍ່ມະນຸດທັງໝົດ. ດ້ວຍຄວາມແຕກແຍກນັ້ນ ຄວາມດີດຶງ, ຄວາມມືດ, ແລະແມ່ນແຕ່ຄວາມຕາຍກໍມາເຖິງ. ທ່ານເອຊາຍາໄດ້ທໍານວຍວ່າຄວາມສະຫວ່າງກໍາລັງຈະມາສູ່ໂລກນີ້ ແລະຕອນນີ້ໂຢຮັນໄດ້ປະກາດວ່າພຣະຄໍາ-ພຣະເຢຊູ! ຄືຄວາມສະຫວ່າງອັນນັ້ນ.

ໃນພຣະຄຣິດ ເຮົາໄດ້ຮັບສິດທິພິເສດແລະຄວາມຍິນດີໃນການເປັນ “ຄວາມສະຫວ່າງຂອງໂລກ” (ມັດທາຍ 5:14-16)-ການສະທ້ອນຄວາມສະຫວ່າງຂອງພຣະຄຣິດໃຫ້ແກ່ຄົນທີ່ຢູ່ອ້ອມຮອບເຮົາ ນັ້ນເປັນສິ່ງທີ່ສໍາຄັນ ເພາະມີແຕ່ຂ່າວປະເສີດຂອງພຣະເຢຊູເທົ່ານັ້ນທີ່ສາມາດສ່ອງແສງໄດ້ແທ້ໆ. ໃນໂລກທີ່ມືດມົວນີ້. ພຣະອົງເປັນຄວາມສະຫວ່າງຂອງໂລກ, ແລະພຣະອົງຜູ້ດຽວສະເໜີການປ່ຽນແປງທີ່ພວກເຮົາຕ້ອງການຢ່າງແທ້ຈິງ. ເມື່ອທ່ານມອບຊີວິດຂອງທ່ານໃຫ້ກັບພຣະຄຣິດ, ທ່ານໄດ້ຮັບຄວາມສະຫວ່າງຂອງພຣະອົງ ແລະ ເຂົ້າຮ່ວມກັບຄຣິສຕະຈັກຈັກຂອງພຣະອົງໃນການເປັນແສງສະຫວ່າງຂອງໂລກ.

ແມ່ນຫຍັງຄືການນໍາໃຊ້ທີ່ສາມາດເອົາໄປໃຊ້ໄດ້ຂອງພຣະເຢຊູຜູ້ຊຶ່ງເປັນຄວາມສະຫວ່າງຂອງມະນຸດ?

### 3. ໂຢຮັນ 1:5-9

5. ຄວາມສວ່າງກໍສ່ອງເຂົ້າມາໃນມືດ ແລະຄວາມມືດນັ້ນບໍ່ໄດ້ຊະນະຕໍ່ຄວາມສວ່າງ. 6. ແລະເກີດມີຊາຍຄົນນຶ່ງທີ່ພຣະເຈົ້າຊົງໃຊ້ມາ ຊື່ວ່າ ໂຢຮັນ. 7. ທ່ານໄດ້ມາເປັນພຍານ ເພື່ອອ້າງຄວາມພຍານເຮື່ອງຄວາມສວ່າງນັ້ນ ເພື່ອຄົນທັງປວງຈະໄດ້ເຊື່ອດ້ວຍທ່ານ. 8. ທ່ານບໍ່ແມ່ນຄວາມສວ່າງ ແຕ່ມາເປັນພຍານກ່ຽວເຮື່ອງຄວາມສວ່າງນັ້ນ. 9. ອັນນີ້ຄືຄວາມສວ່າງອັນແທ້ຈິງ ທີ່ຂະນະນັ້ນກໍາລັງເຂົ້າມາໃນໂລກແລະສ່ອງເຖິງຄົນທັງປວງ.

ມັນເປັນການຍາກທີ່ສຸດ-ແມ້ກະທັ້ງເປັນໄປບໍ່ໄດ້-ທີ່ຈະເພີດເພີນຊົມວິວ ຫຼືກໍາລັງເບິ່ງຫຍັງຢູ່ໂດຍບໍ່ມີແສງສະຫວ່າງ. ແສງສະຫວ່າງທີ່ດີຈະຊ່ວຍເຮົາໃຫ້ເຫັນຢ່າງແຈ່ມແຈ້ງຕໍ່ແຜນທີ່ຂອງເສັ້ນທາງ, ເສັ້ນທາງຂອງມັນເອງ, ແລະພັຍອັນຕະລາຍທີ່ອາດຈະເກີດຂຶ້ນ. ບ່ອນໃດກໍຕາມທີ່ພວກເຮົາມີແສງສະຫວ່າງ, ຄວາມສະຫວ່າງນັ້ນນໍາເອົາຄວາມເຂົ້າໃຈ. ພວກເຮົາຕ້ອງການຄວາມສະຫວ່າງ, ຄວາມຈິງ, ແລະຄວາມເຂົ້າໃຈເພື່ອດໍາເນີນຊີວິດ. ຂອບຄຸນທີ່ພຣະເຢຊູເປັນແສງສະຫວ່າງທີ່ສ່ອງແສງໃນຄວາມມືດ. ຄວາມສະຫວ່າງຂອງພຣະອົງເປີດເຜີຍໃຫ້ເຫັນວ່າສິ່ງຕ່າງໆເປັນຄືແນວໃດ: ຄວາມບາບໃນຊີວິດຂອງເຮົາ, ຄວາມຊົ່ວຮ້າຍໃນໂລກ, ແລະ ທາງອອກຈາກຄວາມມືດນັ້ນ. ເມື່ອສິ່ງທີ່ເຫັນໄດ້ຊັດເຈນ, ວິທີທາງຂອງພຣະເຈົ້າຈະເຂົ້າໃຈງ່າຍຂຶ້ນ. ມັນເປັນໄປບໍ່ໄດ້ສໍາລັບພວກເຮົາທີ່ຈະຮູ້ ແລະເຂົ້າໃຈທາງຂອງພຣະເຈົ້າຢ່າງແທ້ຈິງ ແລະຊີວິດອັນອຸດົມສົມບູນທີ່ພຣະອົງມີຕໍ່ພວກເຮົາໂດຍບໍ່ມີຄວາມສະຫວ່າງຂອງພຣະຄຣິດໃນຊີວິດຂອງເຮົາ.

**ມີວິທີໃດແດ່ທີ່ພຣະເຢຊູເປັນຄວາມສະຫວ່າງໃນຊີວິດຂອງທ່ານ?**

ພຣະເຈົ້າໄດ້ຍົກໂຢຮັນໃຫ້ບັບຕິສະມາເພື່ອກະກຽມທາງສຳລັບພຣະເຢຊູແລະຊີ້ໃຫ້ຜູ້ຄົນໄປຫາຄວາມສະຫວ່າງຂອງພຣະຄຣິດ. ເຊັ່ນດຽວກັບຜູ້ປະກາດພຣະທັມໃນພຣະຄັມພິເດີມທີ່ຖືກມອບໝາຍໂດຍພຣະເຈົ້າສຳລັບການມອບໝາຍພິເສດທີ່ມີຂໍ້ຄວາມສະເພາະ, ຂໍ້ຄວາມຂອງໂຢຮັນແມ່ນທັງໝົດກ່ຽວກັບຄວາມສະຫວ່າງຂອງພຣະເມຊີອາ. ຫຼັງຈາກການເກີດຂອງໂຢຮັນບໍ່ດົນ, ຊາກາຣີຢາພໍ່ຂອງເພິ່ນໄດ້ທຳນາວາຍວ່າລູກຊາຍຂອງເພິ່ນຈະ “ໄປກ່ອນໜ້າພຣະຜູ້ເປັນເຈົ້າເພື່ອຕຽມທາງຂອງພຣະອົງ,” ປະກາດຄວາມສະຫວ່າງແລະຄວາມລອດຂອງພຣະຄຣິດ (ລູກາ 1:76-77).

ເມື່ອພຣະເຈົ້າສົ່ງພຣະເຢຊູເຂົ້າມາໃນໂລກນີ້, ພຣະອົງໄດ້ພິສູດວ່າພຣະອົງໄດ້ຍິນສຽງຮ້ອງຂອງພວກເຮົາໃນຄວາມມືດແລະຮັກພວກເຮົາພຽງພໍທີ່ຈະຊ່ວຍກູ້ພວກເຮົາຈາກມັນ. ໃນພຣະເຢຊູ, ພວກເຮົາສາມາດດຳເນີນຊີວິດຢູ່ໃນຄວາມສະຫວ່າງ. ຜູ້ທີ່ເຊື່ອໃນພຣະເຢຊູໄດ້ຖືກບັນຊາໃຫ້ຍ່າງໃນຄວາມສະຫວ່າງຂອງພຣະອົງ. ເມື່ອເຮົາເດີນໄປໃນຄວາມສະຫວ່າງ, ເຮົາປະກາດພຣະຄຣິດຕໍ່ໂລກ. ຄືກັນກັບໂຢຮັນບັບຕິສະໂຕໄດ້ມີພາລະກິດເພື່ອສ່ອງແສງຂອງພຣະຄຣິດ, ພວກເຮົາເຮັດເຊັ່ນນັ້ນ. ພຣະເຈົ້າຮັກໂລກແລະປາຖນາໃຫ້ທຸກຄົນທີ່ຈະມີຄວາມສຸກ, ຄວາມລອດ, ແລະຄວາມສະຫວ່າງຂອງພຣະອົງ; ພຣະອົງກະທຳການຜ່ານພວກເຮົາເພື່ອສະທ້ອນຄວາມລອດແລະຄວາມສະຫວ່າງນັ້ນໃຫ້ກັບຄົນອື່ນ. ພຣະຜູ້ເປັນເຈົ້າໄດ້ຊ່ວຍພວກເຮົາໃຫ້ຄວາມສະຫວ່າງ!

**ມີໂອກາດອັນໃດແດ່ສຳລັບກຸ່ມຂອງພວກເຮົາທີ່ຈະສະແດງແສງສະຫວ່າງຂອງພຣະຄຣິດຢູ່ໃນຊຸມຊົນຂອງພວກເຮົາ?**

**ນຳໃຊ້ໃນຊີວິດ**

ພຣະເຢຊູສ່ອງແສງຂອງພຣະອົງເຂົ້າໄປໃນໂລກທີ່ມືດມົວ. ເລືອກນຶ່ງໃນການນຳໃຊ້ໃນຊີວິດຕໍ່ໄປນີ້:

- **ເບິ່ງແສງສະຫວ່າງ.** ຢ່າປະຕິເສດຄວາມມືດທີ່ຢູ່ອ້ອມຕົວທ່ານ. ຈົດບັນຊີຄວາມມືດໃນຊີວິດ, ຊຸມຊົນ, ແລະໂລກຂອງທ່ານ. ຈາກນັ້ນຈົ່ງຮັບຮູ້ຄວາມຈຳເປັນຂອງຄວາມສະຫວ່າງ ແລະຂອບຄຸນພຣະເຈົ້າທີ່ໄດ້ສົ່ງຄວາມສະຫວ່າງນີ້ມາສູ່ໂລກ.
- **ແບ່ງປັນແສງສະຫວ່າງ.** ຢ່າພະຍາຍາມຊອກຫາຊີວິດຂອງທ່ານຢູ່ໃນຄວາມມືດ. ເພງສັຣເສີນ 119:105 ປະກາດວ່າ, "ພຣະຄຳຂອງເຈົ້າເປັນໂຄມໄຟສຳລັບຕີນຂອງຂ້ອຍແລະເປັນແສງສະຫວ່າງໃນເສັ້ນທາງຂອງຂ້ອຍ." ຈົ່ງເຊື່ອຟັງພຣະຄຳຂອງພຣະເຈົ້າ (ພຣະຄັມພິ) ແລະພຣະຄຳທີ່ສ້າງເນື້ອໜັງ (ພຣະເຢຊູ) ໃນຂະນະທີ່ເຈົ້າຊອກຫາໂອກາດທີ່ຈະແບ່ງປັນຂ່າວປະເສີດໃນອາທິດນີ້.
- **ສ່ອງແສງໃຫ້ສະຫວ່າງ.** ເລືອກວຽກຮັບໃຊ້ທ້ອງຖິ່ນເຊັ່ນ: ຫ້ອງອາຫານ, ເຕົ້າໂຮມໝູ່ຄູ່ເພື່ອອາສາສມັກຮ່ວມກັບທ່ານ, ນຳພາກຸ່ມຂອງທ່ານໃນເວລາອະທິຖານ ໂດຍເນັ້ນໃສ່ໂອກາດທີ່ຈະສະແດງຄວາມສະຫວ່າງຂອງພຣະເຢຊູຕໍ່ຊຸມຊົນຂອງທ່ານ.

ພວກເຮົາຫຼາຍຄົນໄດ້ສະດຸດຢູ່ໃນຄວາມມືດ-ແລະພວກເຮົາມີຮອຍຟຶກຊ້ຳທີ່ຈະສະແດງໃຫ້ເຫັນ! ແຕ່ພວກເຮົາທຸກຄົນຮູ້ວ່າການຍ່າງຢູ່ໃນຄວາມມືດທາງວິນຍານເປັນແນວໃດ. ຂອບຄຸນພຣະເຈົ້າທີ່ພຣະເຢຊູໄດ້ສະເດັດມາເພື່ອນຳພາພວກເຮົາອອກຈາກຄວາມມືດນັ້ນແລະເຂົ້າໄປໃນຄວາມສະຫວ່າງຂອງພຣະອົງ.

ອຸປຸຸມໂດຍ ລາວຊາວເທີນບັບຕິສັມພັນ <https://ulsb.org/sunday-school-2/> ແປໂດຍ PA